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Nyt fra Silkeborg Kommune september 2023 
  
Resenbro Skole skal tilføjes flere klasselokaler 
  
Resenbro Skole får i de kommende år flere elever, så der kommer til at mangle klasselokaler, 
faglokaler, garderobe og personalefaciliteter. 
  
Derfor beslutter byrådet, at der skal laves en lokaleanalyse, som skal undersøge, hvordan man 
bedst muligt bruger de kvadratmeter, der er. 
  
Analysen kan resultere i, at der bliver behov for at bygge om eller at der skal laves en udbygning. 
Der er til dette skoleår lavet mindre lokaleændringer, så der er blevet etableret et ekstra 
klasselokale, da skolen har fået en tosporet 0. årgang til dette skoleår. 
(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 14.08.2023, punkt 3, byrådet, 29.08.2023, punkt 4) 
  
  
Fjernvarmeprojekt i Resenbro et skridt videre 
  
Klima- og Miljøudvalget er blevet orienteret om status på fjernvarmeprojektet i Resenbro, som nu 
er kommet et skridt videre. 
  
Status er, at fjernvarmeprojektet nu har fået tilskud fra statens Fjernvarmepulje. 
(Klima- og Miljøudvalget, 07.08.2023, punkt 15) 
  
  
Kommende børnehus i Resenbro/Voel bliver mindre 
  
Det er planen, at det midlertidige børnehus i Resenbro bliver erstattet af et nyt børnehus med 140 
pladser og legestue i Resenbro eller Voel. 
  
På grund af en ny prognose, som viser, at der kommer færre børn end ventet, så bliver det 
kommende børnehus reduceret til 100 pladser. Det er Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget 
orienteret om. 
  
Det er forventningen, at den midlertidig løsning skal erstattes af det nye børnehus i 2028. 
(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 14.08.2023, punkt 8) 
 

 
  
Døgntilbuddet Solbo ombygges 
  
Børnecenter Solbo, der ligger på Dybdalsvejs i Resenbro, skal ombygges, så det kan håndtere et 
barn, der har brug for en lejlighed med eget bad og udefaciliteter. 
  
Ombygningen forventes at koste ca. 1,2 mio. kr. og er i licitation i august måned. Der forventes 
opstart af ombygningen til oktober. Byrådet bevilliger 1,2 mio. kr. til ombygningen. 
  
Solbo er et specialpædagogisk døgn- og aflastningstilbud for børn og unge med betydelig og varigt 
nedsat funktionsevne. 
(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 14.08.2023, punkt 7, byrådet, 29.08.2023, punkt 7) 
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Gudenåen 

Ét samlet projekt langs Gudenåen skal tage hånd om oversvømmelser 
  
Der er taget hul på ét samlet ådalsprojekt langs Gudenåen fra Silkeborg by til Tange Sø, som skal 
håndtere oversvømmelserne og styrke biodiversiteten. 
  
Tilgangen er, at de oversvømmede arealer i højere grad skal ejes af fonde eller staten, så 
oversvømmelserne ikke går ud over og forringer lodsejernes jorde. Det kan ske ved jordopkøb eller 
-fordeling, hvor lodsejeren lader oversvømmede jord opkøbe, eller bytter det til andet jord. 
  
Hvis større, sammenhængende arealer ejes af fonde eller Naturstyrelsen kan det betyde, at det 
bliver nemmere at gennemføre naturpleje ved hjælp af afgræsning, vådområdeprojekter eller 
genskabelse af naturen. 
  
Det er Klima- og Miljøudvalget, som siger ja til, at der kan tages hul på projektet. Som det første 
skal der laves et forprojekt, hvor man blandt andet skal i dialog med lodsejerne for at høre deres 
interesser i projektet. 
(Klima- og Miljøudvalget, 07.08.2023, punkt 3, byrådet, 29.08.2023, punkt 9) 
  
  
  
Grøden blev skåret, som den skulle 
  
Grødeskæring blev i år gennemført fra den 3.-14. juli. Den 17. juli var WSP sammen med 
Silkeborg Kommune ude for at vurdere, om grøden var skåret efter reglerne. 
  
Udgangspunktet for grødeskæringen var ifølge den åmand, der stod for grødeskæringen, en 
meget tæt og veludviklet grøde. 
  
Grødeskæringen vurderes at være gennemført efter reglerne i regulativet for Gudenåen. Det er 
Klima- og Miljøudvalget orienteret om. 
(Klima- og Miljøudvalget, 07.08.2023, punkt 5) 
  
 
  
Udkast til nyt regulativ for Gudenåen er forsinket 
  
Kommunerne langs Gudenåen fra Silkeborg til Randers arbejder på at lave et nyt regulativ for 
Gudenåen på strækningen fra Silkeborg til Randers. 
  
Et udkast til regulativet er forsinket, så det først er klar til foråret 2024. Det er Klima- og 
Miljøudvalget orienteret om. 
  
Forsinkelsen skyldes, at det har været nødvendig at præcisere udkastet, fordi oprensning, 
ekstraordinær grødeskæring og opstemningen ved Tange betyder, at der er en risiko for at 
habitatvurderingen ender med en samlet negativ påvirkning af særligt beskyttede arter. Det kan 
umuliggøre vedtagelsen af det nye regulativ. 
(Klima- og Miljøudvalget, 07.08.2023, punkt 18) 
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Projektet med at opgrave sand fra Tange Sø indstilles 
  
I april 2022 besluttede Klima- og Miljøudvalget at sætte projektet i bero om at grave ca. 20.000 m3 
sand op ved Gudenåens indløb til Tange Sø, så vandstanden bliver sænket. 
  
Det skulle ske, indtil der var blevet holdt et politisk møde med politikerne fra Viborg og Favrskov 
kommuner, fordi projektområdet ligger på kommunegrænserne. Det møde er endnu ikke holdt. 
  
Byrådet beslutter at flytte de 4,6 mio. kr., der var sat af til projektet til et andet projekt, som Klima- 
og Miljøudvalget har sat i værk omkring et samlet ådalsprojekt langs Gudenåen. 
(Klima- og Miljøudvalget, 07.08.2023, punkt 4, byrådet, 29.08.2023, punkt 10) 
 

 
 

 
  
Find tidligere politiske beslutninger for Resenbro her. 
  
Venlig hilsen 
 
Claus Gade Linddahl, Silkeborg kommune 
 

https://silkeborg.dk/Politik/Lokalraad-og-naerdemokrati/Politiske-beslutninger-for-dit-lokalomraade

